



III Pan-African Catholic Jubilee Congress on Theology, Society & Pastoral Life

ABIDJAN 2025

5th - 10th August, 2025

Theme: **JOURNEYING TOGETHER IN HOPE AS CHURCH
FAMILY OF GOD IN AFRICA**

USEFUL INFORMATION FOR DELEGATES AND PARTICIPANTS IN THE THIRD PAN-AFRICAN CATHOLIC JUBILEE CONGRESS ON THEOLOGY, SOCIETY, AND PASTORAL LIFE, AUGUST 5–10, 2025

This information pack will answer most of the questions you may have about this important jubilee congress.

1. Invitation letter/visa:

All foreigners from countries outside West Africa must obtain a visa to enter Côte d'Ivoire. This visa can be obtained at the airport. Those who have applied for a visa online must ensure that they bring with them the visa fee payment receipt and the pre-approval received by email in order to obtain the final visa from the immigration service at the airport. All letters of invitation to the Congress will be issued by the relevant office of the Catholic University of West Africa (UCAO). Please send your request for a letter of invitation to Mgr Jean Kouassi Bonzo: jeanbonzo72@gmail.com

2. Information:

The conference has a secretariat at the Catholic University of West Africa. All questions concerning the conference (presentations, accommodation, reservations, ground transportation, catering, tourism) should be addressed to Roger Dayamba, head of the conference organization secretariat: congress@pactpan.org ; dbindreroget@gmail.com.

Due to the nature of this conference, which will feature more than 100 presentations and 300 delegates, we have assembled a team of high-level experts to help us make this major event a success. We have therefore established a clear division of responsibilities and encourage everyone to address any questions regarding the Pan-African Catholic Jubilee Congress to the secretariat for a prompt and efficient response.

3. Presentations at the congress:

There are four types of presentations at this Jubilee Congress: (1) Plenary presentations, which take place in the main hall, with each speaker having 15 minutes to speak; (2) Parallel session presentations, which take place in three different rooms, with each speaker invited to speak for 10 minutes; (3) Poster presentations: these generally last one hour, with participants free to move between the different stands; (4) Book and project presentations: authors and project directors speak for 7 minutes. As we are adopting a discussion-based approach, it is important that the time allocated to each session is divided equally between the speakers and the audience, so that the speakers spend as much time talking as possible in the spirit of the discussion under the discussion tree.

4. Accommodation and Meeting Venue

Participants are requested to arrive no earlier than August 5 and depart no later than August 10. Unless otherwise specified, accommodation will be provided in accordance with the dates scheduled for the event. Any participant wishing to extend their stay must make their own accommodation arrangements and bear the costs.

Accommodation —

Accommodation will be provided at **the INJS** (Institut National de la Jeunesse et des Sport) located in the Abidjan-Marcory district. Website: injsabidjan.ci

Note

- For clothing, the temperature ranges between 23-28°C with the possibility of rain. It is therefore advisable to dress in layers.
- Please bring your own shampoo, moisturizer, toothpaste, and shower gel/soap, as these are not usually provided at the guest house.

Meeting location — The conference will be held at the Catholic University of West Africa (UCAO) in Abidjan.

5. Internet and Telephone

At UCAO — If you have a laptop, netbook, iPad, etc., you will be able to access the Internet in the university auditorium.

6. Weather in Abidjan

Located at an altitude of 1,680 m, Abidjan generally enjoys pleasant weather in August. Temperatures vary between 23 and 28°C.

6. Weather in Abidjan

Located at an altitude of 1,680 m, Abidjan generally enjoys pleasant weather in August. Temperatures vary between 23 and 28°C.

BRING LOOSE-FITTING CLOTHING FOR THE DURATION OF YOUR STAY IN IVORY COAST.

7. Health & Emergency Information

Water — tap water is safe to drink, however we advise participants not to drink it. Bottled water will be provided during discussion sessions and meals.

Malaria — Abidjan is a low-risk area for malaria, but you should take preventive measures if you deem it necessary. Please contact your local health service for more information.

Vaccination card and vaccinations — Please ensure that your standard vaccinations are up to date and that you have your vaccination card with you. **Citizens of certain countries are required to provide proof of vaccination against YELLOW FEVER** upon arrival in Abidjan or upon return to their country of origin.

Medical emergencies — People with travel medical insurance are advised to update their coverage before departure and to carry the necessary documents with them. Our local organizing team has a doctor on call in case of medical emergencies, and first aid kits are available at the INJS guest house and at UCAO. There are also hospitals and clinics located near UCAO and the accommodation.

8. Food and nutrition during the Palaver

Food allergies — Please inform Roger Dayamba if you have any food allergies (and if you did not indicate them when you registered).

Meals — All meals will be provided (breakfast, lunch, and dinner at UCAO).

9. Safety, Transportation, Electricity/Voltage, etc.

Safety and valuables — Overall, Abidjan is a relatively safe city; however, when walking around town, it is recommended that you keep your bags close to you and avoid going out late at night. If you have brought any valuables with you, you are responsible for them. You can lock your passports, airline tickets, etc. in your room.

In case of emergency, please call one of the following two numbers:

+2250707927793

+2250708138216

Transportation from the airport — Transportation from the airport will be provided by the local committee. (However, if you have made your own transportation arrangements, please inform us in advance to avoid any inconvenience or confusion.)

- Upon arrival in Abidjan and after collecting your luggage, please look for an agent holding a sign reading "Pan-African Catholic Jubilee Congress" at the exit of the baggage claim area.
- When leaving Abidjan, please check with the local committee for the time you will be picked up for the airport. Please ensure you confirm the time and location of your pick-up to facilitate your transfer to the airport. On the day of your departure, PLEASE BE PUNCTUAL, ensure you have all your travel documents with you and remember to leave your room keys in the lock when you leave the hotel.

Taxis/Taxi cars — For safety reasons, we recommend that you only use recommended taxi companies. We will provide you with the names of taxi services with which we have an agreement for this conference.

Cash and credit card transactions — The local currency is the CFA franc. Most shops and supermarkets accept MasterCard and Visa.

Our local organization team can assist you with your transactions if necessary. If you would like to use these services, please contact Cyrille Dossou and Ms. Gokra

Electricity/Voltage — The electrical voltage in Côte d'Ivoire is 220V

10. Tourism in Côte d'Ivoire

List of places of interest. Côte d'Ivoire has many tourist attractions. If you would like to visit some of these sites during your stay in Abidjan, please contact the local committee:

11. African palaver: what is it?

Allow me to share with you some thoughts on the palaver method and approach to conversation for our plenary and parallel sessions:

African palaver is a philosophical method with roots deeply embedded in peace and beauty, always avoiding madness and the destruction of humanity. Peace and beauty create what is truly essential for human beings. Our ancestors would gather under the tree to discuss their differences, the problems afflicting their societies, to share their collective wisdom and

The palaver tree is a designated place (originally a large tree such as the baobab) in many African communities where everyone gathers to discuss issues of common concern in a peaceful and constructive manner. Sometimes the palaver tree can also become a stage for performances and storytelling.

Village life is governed by the palm tree: weddings, land disputes, the good or bad behavior of a young man or woman, good or bad harvests, news from relatives in neighboring villages, how to protect the village from witchcraft, etc. Are the taboos that protect the village from various scourges (e.g., drought, epidemics) respected? How does the village collectively cope with a poor harvest? This is why the village is subject to close scrutiny.

It is within this framework that we will conduct our conversations on the Manual of African Catholicism in a semi-structured manner.

Akwaba – Welcome!





IIIe Congrès Panafricain du Jubilé Catholique sur la Théologie, la Société et la Vie Pastorale

ABIDJAN 2025

5th - 10th August, 2025

Theme: CHEMINER ENSEMBLE DANS L'ESPÉRANCE EN TANT QUE FAMILLE DE DIEU DE L'ÉGLISE EN AFRIQUE

INFORMATIONS UTILES POUR LES DÉLÉGUÉS ET PARTICIPANTS AU IIIE CONGRÈS JUBILAIRE CATHOLIQUE PANAFRICAIN SUR LA THÉOLOGIE, LA SOCIÉTÉ ET LA VIE PASTORALE, DU 5 AU 10 AOÛT 2025

Ce dossier d'information répondra à la plupart des questions que vous pourriez vous poser sur cet important congrès jubilaire.

1. Lettre invitation/visa:

Tous les étrangers provenant de pays hors d'Afrique de l'Ouest doivent obtenir un visa pour entrer en Côte d'Ivoire. Ce visa peut être obtenu à l'aéroport. Les personnes qui ont fait une demande de visa en ligne doivent s'assurer d'apporter avec eux le reçu de paiement des frais de visa et la Pré-approbation reçue par mail afin d'obtenir le visa définitif au service des migrations à l'aéroport. Toutes les lettres d'invitation au Congrès seront délivrées par le bureau compétent de l'Université Catholique de l'Afrique de l'Ouest (UCAO). Veuillez adresser votre demande de lettre d'invitation à Mgr Jean Kouassi Bonzo : jeanbonzo72@gmail.com

2. Renseignements :

Le congrès dispose d'un secrétariat à l'Université catholique de l'Afrique de l'Ouest. Toutes les questions concernant le congrès (présentations, hébergement, réservations, transport terrestre, restauration, tourisme) doivent être adressées à Roger Dayamba, responsable du secrétariat de l'organisation du congrès : congress@pactpan.org ; dbindreroget@gmail.com.

En raison de la nature de ce congrès, qui compte plus de 100 communications et 300 délégués, nous avons réuni une équipe d'experts de haut niveau pour nous aider à mener à bien cet événement majeur. Nous avons donc établi une répartition claire des responsabilités et nous encourageons tout le monde à adresser leurs questions concernant le Congrès jubilaire catholique panafricain au secrétariat afin d'obtenir une réponse rapide et efficace.

3. Présentations au congrès :

Il y a quatre types de présentations lors de ce congrès jubilaire : (1) Présentation plénière qui se déroule dans la salle centrale, chaque intervenant ne dispose que de **15 minutes** ; (2) Présentations en session parallèle qui se déroulent dans trois salles différentes, chaque intervenant est invité à prendre la parole pendant **10 minutes** ; (3) Présentations par affiches : celles-ci durent généralement une heure, les participants pouvant se déplacer librement entre les différents stands ; (4) Présentations de livres et de projets : les auteurs et les directeurs de projet s'expriment pendant **7 minutes**. Comme nous adoptons une méthode de discussion, il est important que le temps alloué à chaque session soit réparti de manière égale entre les interlocuteurs et le public, de manière à ce que les intervenants consacrent autant de temps à la conversation dans l'esprit de la discussion sous l'arbre de discussion.

4. Hébergement et lieu de la réunion

Les participants sont priés d'arriver au plus tôt le 5 août et de repartir au plus tard le 10 août. Sauf indication contraire, l'hébergement sera fourni conformément aux dates prévues pour l'événement. Tout participant souhaitant prolonger son séjour devra prendre ses propres dispositions pour son hébergement et en assumer les frais.

Hébergement —

L'hébergement aura lieu à l'**INJS** (Institut National de la Jeunesse et des Sport) situé dans le quartier d'Abidjan-Marcory. Site web : injsabidjan.ci

Remarque

- Pour les habits, la température vacille entre 23-28° avec la possibilité de pluies. S'habiller amplement est donc conseillé.
- Veuillez apporter votre shampoing, votre crème hydratante, votre dentifrice et votre gel douche/savon préférés, car ceux-ci ne sont généralement pas fournis à la maison d'hôtes.

Lieu de la réunion — Le congrès se tiendra à l'Université catholique de l'Afrique de l'Ouest (UCAO), à Abidjan.

5. Internet et téléphone

À l'UCAO — Si vous disposez d'un ordinateur portable, d'un netbook, d'un iPad, etc., vous pourrez accéder à Internet dans l'auditorium de l'université.

6. Météo à Abidjan

Située à 1 680 m d'altitude, Abidjan connaît généralement un temps agréable en AOÛT. Les températures varient entre 23 et 28 °C.

APPORTEZ DES VÊTEMENTS AMPLES POUR LA DURÉE DE VOTRE SÉJOUR EN CÔTE D'IVOIRE.

7. Informations sur la santé et les urgences

Eau — l'eau du robinet est potable cependant Nous conseillons aux participants de ne pas la boire. De l'eau en bouteille sera fournie pendant les sessions de discussion et les repas.

Paludisme — Abidjan est une zone à faible risque de paludisme, mais vous devez prendre des mesures préventives si vous le jugez nécessaire. Veuillez contacter votre service de santé local pour plus d'informations.

Carte de vaccination et vaccins — Veuillez-vous assurer que vos vaccinations standard sont à jour et que vous avez votre carte de vaccination avec vous. **Les citoyens de certains pays sont tenus de fournir une preuve de vaccination contre la FIÈVRE JAUNE** à leur arrivée à Abidjan ou à leur retour dans leur pays d'origine.

Urgences médicales — Il est conseillé aux personnes disposant d'une assurance médicale de voyage de la mettre à jour avant leur départ et d'emporter les documents nécessaires avec elles. Notre équipe organisatrice locale dispose d'un médecin de garde en cas d'urgence médicale, et des trousse de premiers secours sont disponibles à la maison d'hôtes INJS et à l'UCAO. Il y a également des hôpitaux et cliniques situés à proximité de l'UCAO et du lieu d'hébergement.

8. Alimentation et nutrition pendant le Palaver

Allergies alimentaires — Veuillez informer Roger Dayamba si vous avez des allergies alimentaires (et si vous ne les avez pas indiquées lors de votre inscription).

Repas — Tous les repas vous seront fournis (petit-déjeuner- Déjeuner et dîner à l'UCAO)

9. Sécurité, transport, électricité/tension, etc.

Sécurité et objets de valeur — Dans l'ensemble, Abidjan est une ville relativement sûre ; toutefois, lorsque vous vous promenez en ville, il est recommandé de garder vos sacs près de vous et d'éviter de sortir tard le soir. Si vous avez apporté des objets de valeur, vous en êtes responsable. Vous pouvez mettre vos passeports, billets d'avion, etc. sous clé dans votre chambre.

En cas d'urgence, veuillez appeler l'un des deux numéros suivants :

+2250707927793

+2250708138216

Transport depuis l'aéroport — Le transfert depuis l'aéroport sera assuré par le comité local. (Toutefois, si vous avez pris vos propres dispositions pour votre transfert, veuillez-nous en informer à l'avance afin d'éviter tout désagrément ou confusion.)

- À votre arrivée à Abidjan et après avoir récupéré vos bagages, veuillez rechercher un agent muni d'une pancarte indiquant « Congrès jubilaire catholique panafricain » à la sortie de la zone de récupération des bagages.
- Au moment de quitter Abidjan, veuillez-vous renseigner auprès du comité local pour connaître l'heure à laquelle vous serez pris en charge pour l'aéroport. Veuillez-vous assurer de confirmer l'heure et le lieu de votre prise en charge afin de faciliter votre transfert vers l'aéroport. Le jour de votre départ, SOYEZ PONCTUEL, assurez-vous d'avoir tous vos documents de voyage avec vous et n'oubliez pas de laisser les clés de votre chambre dans la serrure lorsque vous quittez l'hôtel.

Taxis/Voitures de taxi — Pour des raisons de sécurité, nous vous recommandons d'utiliser uniquement les compagnies de taxi recommandées. Nous vous communiquerons les noms des services de taxi avec lesquels nous avons passé un accord pour ce congrès.

Transactions en espèces et par carte de crédit — La monnaie locale est le Franc CFA. La plupart des magasins et supermarchés acceptent les cartes MasterCard, Visa.

Notre équipe d'organisation locale peut vous aider, si nécessaire, pour vos transactions. Si vous souhaitez bénéficier de ces services, veuillez contacter Cyrille Dossou et Madame Gokra

Électricité/Tension — La tension électrique en Côte d'Ivoire est de 220V

10. Tourisme en Côte d'Ivoire

Liste des lieux d'intérêt. La Côte d'Ivoire compte plus sites touristiques. Si vous souhaitez visiter certains de ces sites pendant votre séjour à Abidjan, veuillez contacter le comité Local:

11. La palabre africaine : qu'est-ce que c'est ?

Permettez-moi de partager avec vous quelques idées sur la méthode de la palabre et l'approche de la conversation pour nos sessions plénières et parallèles :

La palabre africaine est une méthode philosophique dont les racines sont profondément ancrées dans la paix et la beauté, évitant toujours la folie et la destruction de l'humanité. La

